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Propouštění a konec výroby. Jediná hliníkárna ze Žiaru
ohlásila špatné zprávy. Je to katastrofa, reaguje Sulík

ekonomika.pravda.sk/firmy-a-trhy/clanok/633644-prepustanie-a-koniec-vyroby-jedina-hlinikaren-zo-ziaru-ohlasila-
zle-spravy-je-to-katastrofa-reaguje-sulik

Společnost ohlásila propuštění 300 zaměstnanců z celkového počtu 450, přičemž konečné

číslo zaměstnanců, kteří přijdou o zaměstnání, zatím není definitivní. Aktuálně jde o

přímé zaměstnance. Situace se však dotkne průmyslu a subdodavatelů v celém Žiarské

regionu. Na výrobu ve společnosti je navázáno dalších přibližně 2500 pracovních míst.

"To, co postihlo naši jedinou slovenskou hliníkárnu, se nedá nazvat jinak než

katastrofou," reagoval ministr hospodářství Richard Sulík (SaS).

MH uvedlo, že podniklo všechny kroky ke snížení poplatků v koncových cenách energií,

které byly v jeho kompetenci. Zároveň si uvědomuje, že vzhledem k náročnosti výroby v

hliníkárně to nepostačovalo. Jako další řešení proto navrhovalo změnu kompenzačního

schématu pro energeticky náročný průmysl, stejně jako společnost Slovalco, čímž by se

vytvořily podmínky, které by byly srovnatelné s konkurenčními podniky v jiných

evropských zemích.

Čtěte více Žiarská továrna Slovalco reaguje na Budaje. Ministr klame, nemáme

takové zisky

„Ministerstvo hospodářství a také já osobně jsme dlouhodobě navrhovali, aby se uvolnily

finance z Envirofondu tak, jak je to běžné v zahraničí. Velcí zaměstnavatelé měli obdržet

přímou finanční kompenzaci v důsledku neúnosného zvyšování nákladů na výrobu.
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Bohužel, ztroskotalo to na zamítavém stanovisku

ministerstva financí navzdory tomu, že v Envirofondu se

nachází dostatek financí. Výsledkem je, že stovky lidí

skončí na úřadu práce,“ zdůraznil Sulík.

Generální ředitel Slovalco Milan Veselý podotkl, že

firmu mohla zachránit právě chybějící novela zákona o

obchodování s emisními kvótami. „S kompenzací

bychom uměli být alespoň na nule, ale takhle je situace

daleko za hranicí únosnosti. Nedokázali jsme si zajistit vstupy, elektřinu příští rok, a dnes

už to zašlo tak daleko, že by nám už ani přijetí zákona nepomohlo,“ dodal Veselý.

Resort hospodářství připomněl, že správa Environmentálního fondu, jakož i zákon o

obchodování s emisními kvótami spadají do způsobilosti Ministerstva životního prostředí

(MŽP) SR, přičemž rozhodnutí o poskytnutí finančních prostředků z Envirofondu resort

životního prostředí přijímá spolu s Ministerstvem financí (MF) SR. Příspěvky do

Envirofondu odvádějí i firmy z těžkého průmyslu, přičemž na základě určení Evropské

komise o použití prostředků z fondu lze tyto využít i na realizaci opatření v souvisejících s

dekarbonizací průmyslu.
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